

ISSN 2782-6511

ИСТОРИКО- ГЕОГРАФИЧЕСКИЙ ЖУРНАЛ

№3 (ТОМ 3)
2024

СОДЕРЖАНИЕ

ПРАКТИКА ИСТОРИЧЕСКОЙ КАРТОГРАФИИ

Вербовский А. В., Гришин Е. С. География перемещений Людовика XI и графа Шароле во время противоборства короля с «Лигой общественного блага» 6

Лицкевич О. В. «Радивилова» граница Великого Княжества Литовского с Ливонией от Балтийского моря до Западной Двины по материалам 1529, 1541 и 1542 гг. 22

ГЕОГРАФИЯ НАСЕЛЕННЫХ ПУНКТОВ

Солдаткин Н. В. Поиск укрепленных поселений бронзового века Урало-Казахстанских степей по спутниковым снимкам 48

Куратов О. А. Самовольный способ образования населенных пунктов на территории Печорского уезда Архангельской губернии во второй половине XIX — начале XX в.) 56

РЕГИОНАЛИСТИКА

Михеев М. В. Урал и Украина в системе межрегиональных противоречий 1920-х — 1930-х гг. (продолжение) 64

ИСТОЧНИКИ

Вебер М. И. В поисках Академии Генерального штаба: отчет поручика А. А. Роджера о разведывательной миссии в тылу у красных в августе 1918 г. 82

Холматов Т. К. «Вы обычно являетесь редактором этих томов и фактическим руководителем всей историко-географической работы в нашей стране»: письма А. П. Пронштейна В. К. Яцунскому (1959–1964 гг.) 106

СООБЩЕНИЯ

Алексей Борисович Мазуров (1970–2024) 118

II Открытый историко-географический семинар в городе Екатеринбурге 122

Научная конференция «Три царства естества» 128

VII и VIII международные конференции по исторической географии в Санкт-Петербурге 2023 и 2024 гг. 131

CONTENTS

THE PRACTICE OF HISTORICAL CARTOGRAPHY

Verbovskiy A. V., Grishin E. S. Geography of Voyages of Louis XI and the Count of Charolais during the Confrontation between the King and the "League of the Public Welfare" 6

Litskevich O. V. "Radivil's" Border between the Grand Duchy of Lithuania and Livonia from the Baltic Sea to the Western Dvina River according to the 1529, 1541 and 1542 Accounts 22

SETTLEMENT GEOGRAPHY

Soldatkin N. V. Searching for the Bronze Age Fortified Settlements of the Ural-Kazakhstan Steppes on the Basis of Satellite Imagery 48

Kuratov O. A. Unauthorized Method of Settlements Establishment on the Territory of the Pechora Uyezd of the Arkhangelsk Province in the Second Half of the 19th — Early 20th Centuries 56

REGIONAL STUDIES

Mikheev M. V. The Urals and Ukraine in the System of Interregional Contradictions of the 1920s — 1930s (Part 3) 64

SOURCES

Weber M. Ig. In Search of the General Staff Academy: Lieutenant Alexander A. Roger's Report on a Reconnaissance Mission in the Rear of the Reds in August, 1918 82

Kholmatov T. K. «You Are Usually the Editor of These Volumes and the Actual Head of All Historical and Geographical Work in Our Country»: A. P. Pronshtein's Letters to V. K. Yatsunskiy (1959–1964) 106

INFORMATION

Alexey Borisovich Mazurov (1970–2024) 118

2nd Open Historical and Geographical Seminar in Ekaterinburg 122

Scientific conference «Three Realms of Nature» 128

7th and 8th International Conferences on Historical Geography in St. Petersburg in 2023 and 2024 131